
Skolebestyrelsesmøde torsdag 6. marts 2024 17:30-19:00, mødelokale på 
skolen  

Tilstede: Jesper (online – kort), Leise, Janne, Marlene, Martin og Muhammed (forældrerep.) 
Carl (elevrep.) Morten og Søren (medarb. Rep.) Rasmus og Dan (ledelse og referat) 

 

Referat:  

Mødeleder: Rasmus 

 

Indsats læsebånd V/vejleder 

Tanja og Lisa holdt et oplæg om elevernes læsefærdigheder på 4. – 7. klassetrin og om, 
hvordan vi kan imødekomme de faldende læsefærdigheder. 

Skolen vil gerne genindføre ”læsebåndet” med styrket fokus struktur og egentlig 
læseundervisning- og træning. 

SB bakker op om at genindføre læsebåndet til næste skoleår. 

 

1. Opsamling fra sidste møde (to-do liste)                         Jesper 5 min 

Tilbagemeldinger fra sidste møde mellem SB og medlemmer af SBUU. 

SB-formændene har drøftet AULA og ser ikke helt den udfordring som nogen italesætter. 
Formændene arbejder på en ”tal ordentligt-kampagne.” Som de ser det, kunne det godt 
være sproget, der er en udfordring i fht. AULA og andre steder, hvor man ”taler” sammen. 

Formand og næstformand har været til møde i skolerådet – i den nye mødeform. Det virker 
ikke, for der er alt for mange deltagere (30-35 personer) ”rundt om bordet” og vi håber at 
der bliver ændret i formen. 

På næste møde vil vi gerne drøfte: 

• Sund mad (henvendelser fra eksterne aktører). 

• Trafikpolitik 

• AULA/tal pænt-kampagne 

 

2. Nyt fra elevrådet                                                                                     10 min 

Der har – grundet sygdom, ikke været elevrådsmøde i det store elevråd siden sidste SB-
møde. Derfor intet til referat. 

 

3. Nyt fra medarbejderne, ledelsen og skolebestyrelsen 30 min 

Medarbejderne: 
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• Det kommer bag på os (år efter år) at vi nu er nået så lagt i skoleåret, at vi begynder 
at kigge ind i det næste… 

• Spirebørnene starter i SFO’en 1. april og det arbejde er også godt i gang. 

• Inklusionsopgaven er fortsat en opgave der fylder. Både nationalt OG lokalt her på 
skolen, hvor vi også er presset af renoveringer (mindre fysisk plads) og nye opgaver 
som eks. Indfasning af CO-teaching i indskolingen. Herudover bruger vi en del tid på 
at drøfte rammer og retningslinjer og konsekvenser, hvis de ikke bliver fulgt. 

• Medarbejderne oplever at der er en tendens til, at der er elever der ”udebliver” fra 
undervisningen, eks. ”en halv gris” (besøg fra slagteriskolen), museumsbesøg og 
fortsat idrætsundervisningen. – Nogle elever får lov til at fravælge undervisningen af 
forældrene, andre melder sig syge, men det er en stor udfordring! – Noget kunne 
desværre også minde om en form for ”social kontrol” eleverne imellem. 

Ledelsen: 

• Vi får løbende reklamer fra firmaer, der gerne vil levere mad til eleverne på skolen 
(for forældrebetaling naturligvis) – De lover alle, at det er uden omkostninger for 
skolen, men der er altid noget, der ikke er taget højde for… 

• Rasmus og Jesper har drøftet, at vi ikke har en ”trafikpolitik” på skolen – vi har ”kun” 
en lærer, der koordinerer arbejdet med skolepatruljen. 

• Vi har drøftet om skolens ordensregler skal justeres og hvordan vi kan synliggøre dem 
for alle – elever som medarbejdere. 

• En lærer har sagt op og to er på vej på barsel, hvilket betyder at der bliver ændringer i 
fordelingen af fag og opgaver allerede nu. Vi løser udfordringerne ved at rykke rundt 
på ressourcerne og tager alle ”brikker” med i fagfordelingen for det kommende 
skoleår. 

• Vi havde slået vores indskolingslederstilling op, men har sat processen i bero for at få 
udvidet ansøgerfeltet. – Vi forventer at søge igen inden sommerferien, med 
ansættelse fra 1. august.  

Skolebestyrelsen: 

• Kunne man inddrage forældrene i ”de timeløse fag?” eks. Omkring 
trafikundervisningen? 

• Greve Kommunes ”Børne- og ungesyn” – hvad forstår vi egentlig ved det? Kan vi 
drøfte børne og ungepolitikken herunder børne- ungesynet her i SB? 

• Spørgsmål om ”bandegrupperinger og/eller lege” blandt eleverne i forskellige aldre. – 
Det er ikke noget vi som skole oplever pt. Vi er meget opmærksomme, da det er en 
problemstilling, der kan eskalere, hvis den opstår. 

 

4. Nyt fra formanden                                                                                   Jesper 10 min 

Ikke til stede under punktet. 

 

5. Nedsættelse af ny arbejdsgruppe: Tal pænt  Jesper 30 min 

Udsat til næste møde. 
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6. Den nye timefordelingsplan   Rasmus 20 min 

Rasmus gennemgik forskellige elementer af den nye folkeskolelov – folkeskolen 
kvalitetsprogram herunder; 

• Den nye timefordelingsplan 

• Timebanken 

• Muligheden for karakterer på 6. - 7. årgang 

SB nikker til skolens timefordelingsplan, der følger UVM’s minimumstimetal. 

Ledelsen fremlagde et af elementerne i den nye lov; ”Muligheden for karakterer på 6. – 7. 
årgang.” I dag er der ikke krav om standpunktskarakterer på disse årgange og ledelsen lagde 
op til at bevare status quo. – Dette er drøftet blandt skolelederne i Greve, hvor der er 
enighed om, ikke at ”gå den vej”. Dette afstedkom en bredere drøftelse om emnet – både 
for/imod karakterer generelt og specifikt på de to nævnte årgange samt evalueringskulturen 
i skolesystemet i en bredere forståelse. 

SB ønsker en bredere drøftelse af muligheden for karakterer på 6. – 7. årgang. – Beslutningen 
afventer til næste SB-møde. 

 

7. Udviklingssamtalen    Rasmus 20 min 

Skolens ledelse har valgt to selvvalgte områder til drøftelse med skolecenteret. Det ene 
handler om faglig trivsel, det andet om social trivsel. 

Områderne drøftes dybere på næste møde. 

 

8. Den specialpædagogiske analyse   Dan 10 min 

Intet relevant til dette møde. 

  

9. Ombygningen                                                                                         Alle 10 min 

SB var på rundvisning i de to nye klasselokaler og området på gangen, der bliver taget i brug 
fra næste mandag. SB var begejstret for standarden af renoveringen og glæder sig over ”det 
nye udtryk” der kommer på indskolingsgangen. Desværre sætter det jo også den resterende 
– og meget slidte, del af skolen i en skærende kontrast. 

 

10. Eventuelt og arbejdsgrupper                                                                5 min 

Intet til referat 

 

Kommende møder:  

Emner til kommende møder: 

Budget 2025-2028 
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Kontaktforældremøde 

Arbejdsgrupper: 

Kontaktforældre                                                   Malene og Leise 
 
10/4 mødeleder: Skolemad/sundskolemad.dk? Er det noget for os? 
8/5 mødeleder: 
12/6 mødeleder: sommermøde 


